



Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Chrástu

Železniční 477, Chrást

<http://chrast.evangnet.cz>

ČESKOBATRSKÁ CÍRKEV
EVANGELICKÁ

**ŽIVÁ
FARA CHRÁST**

**ZPRAVODAJ
srpen 2012**

Projekt Živá fara vstoupil do druhé etapy

"Je čas bořit i čas budovat." Tuto moudrost biblické knihy Kazatel si v červenci 2012 mohli připomenout brigádníci při bourání zdí v přízemí evangelické fary v Chrástu. Z bývalého farářského bytu se tak vyloupl základ budoucího komunitního centra.



Na konci června skončila první etapa projektu. Od podzimu vyrostl v dosud nevyužitém podkroví sborového domu nový byt pro rodinu faráře. Tím se uvolnil přízemní prostor, kde vedle modlitebny vznikají víceúčelové prostory k setkávání.

Během dosavadní rekonstrukce byla kromě půdní vestavby vyměněna střešní krytina, vybudována nová elektrická a vodovodní přípojka nebo nově zastřešen

vstup do budovy. Kromě odborných firem při stavebních úpravách odpracovali dobrovolníci ze sboru a obce přes tři sta brigádnických hodin.

Cílem projektu je více otevřít sbor jeho okolí a propojit lidi napříč věkovými a zájmovými skupinami. Centrum nabídne důstojné zázemí pro duchovní, volnočasové, kulturní, vzdělávací a společenské aktivity. Ty budou vyrůstat především z iniciativy členů sboru a lidí z obce.



Centrum začne veřejnosti zatím v provizorním stavu sloužit od podzimu. V neděli 7. října se s novými prostory budou moci v rámci slavnosti Děkuvzdání za úrodu seznámit zájemci z široké veřejnosti. Při té příležitosti bude také zahájena sbírka, jejíž výnos pomůže rekonstrukci centra a jeho vybavení dokončit.



Dosavadní náklady projektu dosáhly už téměř dvou milionů korun. Faru z 50. let minulého století mohou chrástečtí evangelíci rekonstruovat především díky podpoře Pomocného díla evangelických církví Švýcarska (HEKS) a Jeronymovy jednoty Českobratrské církve evangelické, ale také z darů z Presbyterní církve Koreje, místních firem nebo občanů.

Postup projektu sledujte „online“:

<http://chrast.evangnet.cz/online-projekt-ziva-fara-chrast>

Co nás čeká v nejbližších týdnech a měsících:

- výměna elektroinstalace v přízemí
- výměna oken v přízemí
- výměna vodoinstalací v přízemí
- zednické práce a malování

a také

- zahájení sbírky na dokončení oprav a vybavení centra
- vyhlášení ankety se zjišťováním zájmu o konkrétní aktivity
- představení nových prostor lidem v Chrástu a okolí





Projekt „Lebendiges Pfarrhaus“ ist in die zweite Etappe eingetreten

„Ein jegliches hat seine Zeit...brechen und bauen“. An diese Weisheit des biblischen „Prediger“ konnten sich die Jobber, die im Juli 2012 eine Wand im Erdgeschoss des Pfarrhaus niedergerissen haben, erinnern. Aus der ehemaligen Pfarrerswohnung hat sich der Grund des neuen **Kommunitätszentrums entpuppt.**

Die erste Etappe hat am Ende Juni 2012 geendet. Seit Herbst 2011 ist im bisher nicht genutztem Dachgeschoss eine neue Pfarrerswohnung für die Pfarrersfamilie entstanden. Damit hat sich der Raum im Erdgeschoss freigemacht, wo neben des Betsaals die Mehrzweck-Räume zum Treffen entstanden.

Während der bisherigen Rekonstruktion wurde ausser der Dachgeschosseinbau auch die Bedachung gewechselt, es wurden die neue Anschlüsse für Wasser und Strom aufgebaut, oder es wurde der Eingangsraum neu bedacht. Ausser Fachfirmen wurden von den Kirchen-Mitgliedern sowie auch von den Freiwilligen aus dem Dorf mehr als 300 Job-Stunden abgearbeitet.

Ziel dieses Projektes ist mehr öffnen die Gemeinde und die Leute querdurch der Alter- und Interessengruppen zu verbinden. Das Zentrum wird würdiges Hinterland für die geistliche, freizeit-, kulturell-, bildungs- und gesellschaftliche Aktivitäten anbieten. Diese werden vor allem von der Initiative der Kirchenmitglieder und Bewohner des Dorfes aufwachsen.

Das Zentrum beginnt der Öffentlichkeit mittlerweile im provisorischen Zustand ab Herbst 2012 dienen. Am Sonntag den 7. Oktober 2012 konnten sich die Interessenten von der breiten Öffentlichkeit mit dem Zentrum bekannt machen, im Rahmen des Erntedankfest. Bei dieser Gelegenheit wird auch die Sammlung eröffnet, deren Ertrag wird der Beendung der Rekonstruktion des Zentrums und der Ausrüstungs helfen.

Bisherige Kosten erreichten schon nahezu zwei Millionen Kronen. Die Pfarre aus den fünfzigsten Jahren des 20. Jahrhunderts können die Protestante aus Chrást vorallem Dank der Unterstützung des Hilfswerks der Evangelischen Kirchen Schweiz, Hieronymusverein der EKBB, aber auch Dank der Spenden der Presbyterian Kirche aus Korea, örtlichen Firmen oder Bewohner rekonstruieren.

Lebendiges Pfarrhaus „online“ auf den Internetseiten:
<http://chrast.evangnet.cz/online-projekt-ziva-fara-chrast>



The “Living Parish“ Project has entered its second stage

“...the time for tearing down and the time for building...” This wisdom of the biblical Philosopher in the book of Ecclesiastes could be remembered by the volunteers pulling down the walls on the groundfloor of the evangelic parish building in Chrást in July 2012. Thus the original parish minister’s flat was turned into the foundation of the future community centre.

At the end of July the first stage of the project was finished. Starting with the autumn a new flat for the minister’s family was built in the until then underutilized attics of the congregational building. Thus a new groundfloor space was vacated, where beside the prayer room a multipurpose area for encounters was created.

During the present reconstruction apart from the loft conversion also the roof covering was changed, a new connection to electricity and water supply was made and the entrance to the building was covered. Besides professional companies the volunteers from our congregation and the community contributed with more than three hundred hours of voluntary work.

The aim of the project is to open the congregation more to the neighbourhood and connect people across various age and interest groups. The centre will offer a dignified background for spiritual, leisure, cultural, educational and social activities resulting primarily from the initiative of the members of the congregation and the people from the community.

The centre in its so far provisional state will start serving the public since the autumn. On Sunday 7th October those interested from the wide public will be able to get acquainted with the new premises on the occasion of the Thanksgiving for the Harvest celebration. On that occasion also a collection will be started, which will help finish the reconstruction of the centre and its facilities.

The present expenses of the project have reached almost two million Czech crowns. The reconstruction of the parish building from the fifties of the last century was made possible for the Chrást evangelics mainly thanks to the support of the HEKS and the Jeronymus Unity of the Evangelical Church of Czech Brethren, but also the donations from the Presbyterian Church of Korea, local companies or citizens.

Living Parish „online“ on <http://chrast.evangnet.cz/online-projekt-ziva-fara-chrast>

Kontakt:

Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Chrástu, Železniční 477, 330 03 Chrást
<http://chrast.evangnet.cz>, chrast@evangnet.cz
Karel Šimr, farář: +420 739 244 774, karel.simr@evangnet.cz